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گروه اقتصادی - حمید رضائیان، 
مدیرعامل مجتمع کشتی سازی و صنایع 
فراساحل ایران می گوید: در این مجتمع 
علاوه بر ســاخت کشــتی، تعمیر انواع 
نفتکش های غول پیکر نیز انجام می شود و 
تعمیر ۱۳ نفتکش هم در برنامه های امسال 

این شرکت هدف گذاری شده است.
به گفته رضائیان، تعمیر هر نفتکش 
غول پیکر برای حدود ۵۰۰ نفر به صورت 
مســتقیم و برای بیــش از هزار نفر نیز به 
صورت غیر مستقیم ایجاد اشتغال می کند 
و بــا تعمیر هر نفتکــش از خروج یک 
میلیون دلار ارز از کشــور نیز جلوگیری 

می شود.

مدیر گروه طراحی، ساخت و تعمیر 
شناور های بزرگ مجتمع کشتی سازی و 
صنایع فراســاحل ایران هم گفت: اکنون 
کار تعمیر دو نفتکش غول پیکر ۱۵۰ هزار 

تنی در حال انجام است.
یوســف جاهد افــزود: تعمیرات 
اساســی نفتکش ها از جمله تعمیر موتور 

اصلی، ژنراتورها، پمپ ها، ســازه، بدنه، 
زیرآبــی و تعمیــرات مرتبــط با رنگ و 
سندبلاســت بدنه به دست متخصصان 

داخلی انجام می شود.
کارگران مجتمع کشتی ســازی و 
صنایع فراســاحل ایــران در بندرعباس 
در گرمای بالای ۵۰ درجه ســانتی گراد 

تمــام تلاش خود را می کنند تا کار تعمیر 
نفتکش ها هر چه زودتر به پایان برسد.

آقــای غواصی بــازرس رده بندی 
شــناور ها با بیان اینکه تعمیر نفتکش کار 
بسیار پیچیده ای اســت، گفت: تیم های 
مختلفــی از مونتاژ کارها، بازرســان و 
جوشــکار ها با رعایت اســتاندارد های 

جهانی و ایمنــی کار تعمیر نفتکش ها را 
بر عهده دارند.

حسین دمیلوئی نژاد مسئول گروه 
ســازه هم گفت: به دلیــل اینکه تمامی 
مخازن از نفت پر می شــود، باید با ایمنی 

خاصی کار تعمیر نفتکش انجام شود.
سینا قاسمی، پیمانکار طرح تعمیر 

نفتکش ها هم می گوید که به دلیل حجم و 
ابعاد بزرگی که بدنه این نفتکش ها دارند، 
عملیات فرم دهی و جوشکاری سخت و 

دشوار است.
حمید رضائیان، مدیرعامل مجتمع 
کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران در 
پایان بر این نکته تاکید می کند که با بومی 
سازی ســاخت کشتی و انجام تعمیرات 
به دســت متخصصان توانمند داخلی در 

منطقه کاملا بی رقیب هستیم.
او می گوید:کشور هایی نظیر عمان، 
قطر و امارات زیرســاخت هایی در زمینه 
تعمیر شناور ها دارند، اما افرادی که برای 

آن ها کار می کنند بیشتر خارجی هستند.

مجتمع کشتی سازی و صنایع فرا ساحل ایران در هرمزگان بی رقیب در منطقه؛

ایران به دروازه تعمیرات کشتی های خارجی تبدیل می شود

گروه اقتصادی - اله مراد عفیفی پور 
در حاشــیه بازدید از روند عملیات احداث 
بندر چند منظوره خمیر بیان داشــت: بندر 
چند منظوره خمیر که با هدف ایجاد کانونی 
مهم بــرای صادرات مواد معدنی و افزایش 
راندمان تجارت محلی و منطقه ای احداث 
شده اســت با ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
پایان ســال جاری مورد بهره برداری قرار 

می گیرد.
عفیفی پور با بیان اینکه چهار پســت 

اســکله به صورت شــمع و عرشه و مسیر 
دسترســی به طول ۷۴۴ متر از ســاحل تا 
اسکله ها از جمله بخش های این پروژه بندر 
سازی اســت اظهار داشت: در فاز اول این 
پروژه مســیر دسترسی دریایی شامل دایک 

سنگی به طول ۶۱۶ متر اجرا شد.
وی در تشــریح فــاز دوم این پروژه 
اظهار داشــت: اجرای لایه های روســازی 
دایک دسترسی، احداث پل دسترسی از انتها 
دایک تا محل اسکله، احداث اسکله به همراه 

تهیه و نصب تأسیسات برقی و مکانیکی در 
فاز دوم طرح پیش بینی شده که بازدید امروز 
مبین این موضوع می باشد که پروژه مذکور 

از روند قابل قبولی برخوردار است.
ایــن مقام مســئول احــداث و بهره 
بــرداری از این بنــدرگاه را اقدامی مهم در 
جهت تقویت و تعمیق تجارت دریایی در 
شــهر تاریخی و تالابی بندر خمیر و ایجاد 
بستر مناسب جهت سرمایه گذاری و ایجاد 
اشــتغال برای ساحل نشینان منطقه دانست 

و خاطر نشــان کرد: وجــود معادن غنی در 
بنــدر خمیر و همچنین حضور دریانوردان 
مبرز که پیشــه ابا و اجدادیشــان تجارت 
دریایی است یقیناً در افزایش عملکرد معادن 
منطقه، معیشت ساحل نشینان، امکان تولید و 
صادرات فرآورده های مواد معدنی و افزایش 
راندمان تجارت محلی و منطقه ای نقشــی 

مؤثر ایفا می نماید.
عفیفی پور بابیان اینکه این طرح مهم 
بندرســازی با مدیریت و راهبری اداره کل 

بنــادر و دریانوردی هرمزگان انجام و برای 
تکمیــل آن مبلغی بالغ بر ۵۰۰ میلیارد ریال 
برآورد شــده خاطر نشــان کرد: هم اکنون 
پــروژه مزبور حدود ۷۰ درصد پیشــرفت 
فیزیکــی دارد و براســاس پیش بینی های 
صورت گرفته پایان سال جاری مورد بهره 
برداری و اســتفاده تجار، صادرکنندگان و 

دریانوردان قرار می گیرد.
مدیرکل بنادر و دریا نوردی هرمزگان 
ظرفیت قابل پذیرش شناورهایی تا ظرفیت 

۵ هزار تن را برای این بندرگاه پیش بینی کرد 
و اذعان داشت: در بخش اشتغال هم زمان با 
احداث این طرح بندرسازی بطور مستقیم و 
غیر مستقیم ۲۳۰ نفر و در زمان بهره برداری 

به صورت مستقیم ۷۰ نفر و غیرمستقیم ۳۰۰ 
نفر برآورد شده است.

شایان ذکر اســت آئین عملیات فاز 
تکمیلی بندر چند منظوره خمیر ۲۸ آذرماه 

۹۷ باحضــور رئیس و جمعی از نمایندگان 
مردم در مجلس دهم، اســتاندارهرمزگان و 
جمع کثیری از معتمدین اهالی شهرســتان 

خمیر آغاز شد.

مديــركل بنادر و دريــا نوردی 
هرمزگان ظرفيــت قابل پذيرش 
شناورهايی تا ظرفيت ۵ هزار تن 
را بــرای اين بندرگاه پيش بينی 
كــرد و اذعان داشــت: در بخش 
اشــتغال هم زمان با احداث اين 
طرح بندرسازی بطور مستقيم 
و غيــر مســتقيم ۲۳۰ نفر و در 
زمان بهره بــرداری به صورت 
مســتقيم ۷۰ نفر و غيرمستقيم 
۳۰۰ نفر برآورد شــده اســت.

مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران به عنوان بزرگترین شرکت کشتی سازی خاورمیانه سال ۱۳۵۲ 
در ۳٧ کیلومتری غرب بندرعباس آغاز به کار کرد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: بندر چند منظوره خمیر با ٧۰ درصد پیشرفت فیزیکی پایان سال جاری مورد بهره برداری قرار می گیرد.

گروه اقتصــادی - معاون وزیر راه 
و شهرســازی از آغاز ریل گذاری راه آهن 
زاهدان- چابهار از امروز خبر داد و گفت: 
این پروژه ســال آینده تکمیــل و به بهره 

برداری می رسد.
خیــرالله خادمــی با اشــاره به آغاز 
ریل گــذاری راه آهــن زاهــدان- چابهار 
اظهار داشــت: امروز به صورت رســمی 
ریل گــذاری راه آهن زاهــدان- چابهار به 

طول ۶۳۰ کیلومتر آغاز می شود.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهــای حمل و نقل بــا بیان اینکه این 
پروژه ریلی به عنــوان یک پروژه فراملی 
و بین المللی مطرح اســت، ادامه داد: یکی 
از مهمترین اهداف ما از اجرای این پروژه 
اتصال بنــدر چابهار به عنــوان تنها بندر 
اقیانوسی کشــور به شبکه ریلی است که 
از این طریق کشــورهای آســیای میانه و 
افغانستان به آبهای آزاد متصل می شوند و 
می توانیم از درآمدهای ترانزیتی آن بهره مند 

شویم.
وی افــزود: از دیگر اهــداف برای 
اجــرای پروژه راه آهن زاهــدان- چابهار، 
تکمیل بخشی از کریدور شمال به جنوب 

اســت و این منطقه در توسعه شبکه ریلی 
کشور نقش زیادی خواهد داشت. همچنین 
توســعه اقتصادی سواحل مکران و محور 
شــرق که مورد تاکید نظــام و مقام معظم 
رهبری اســت، با اجرای این پروژه تا حد 

زیادی محقق می شود.
خادمــی با بیان اینکه در حال حاضر 
خط ریلــی از کرمان تا زاهــدان موجود 
است و احداث خط آهن زاهدان- چابهار 
از ایســتگاه جیگولی آغاز می شود و ۶۳۰ 
کیلومتر طول این پروژه است که زاهدان را 
به ایرانشهر، پس از آن نیکشهر و از آنجا به 

چابهار متصل می سازد.
معاون وزیر راه و شهرســازی با بیان 
اینکه راه آهن زاهدان- چابهار یک ابرپروژه 
محسوب می شــود، اظهار داشت: در این 
پروژه ۷۰ میلیون متر مکعب عملیات خاکی 
انجام شده و ۲ میلیون متر مکعب بتن ریزی 
دارد و در طول مســیر ۳۰ کیلومتر تونل و 
پل در دســت احداث است که تمام آنها از 

مناطق صعب العبور می گذرند.
خادمی با بیان اینکه در بحث روسازی 
مسیر، بیش از ۷۰۰ کیلومتر ریل گذاری باید 
انجام شــود، گفت: این میزان ریل گذاری 

نیاز به ۹۲ هزار تن ریل UIC ۶۰ نیاز دارد 
که این ریل ها برای مســیرهای پرسرعت 

استفاده می شوند.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل و نقل با بیان اینکه عملیات 
زیرسازی و ســاختمانی در مسیر با روند 
مطلوبی در حال انجام اســت، ادامه داد: با 
اقداماتی که در سال گذشته انجام شده، در 
سال جاری شــاهد روند مطلوب احداث 

این پروژه هستیم.
وی بــا بیان اینکه ســال گذشــته با 
پیشــنهاد دولت، رهبری با برداشت ۳۰۰ 
میلیون از صندوق توسعه ملی برای احداث 
این پروژه موافقت کرد گفت: ماهانه اقساط 
این منابع از بانک مرکزی پرداخت و به ریال 
تبدیل  و وارد پروژه می شــود. البته اواخر 
ســال گذشته به دلیل بحث شیوع ویروس 
کرونا روند اجرایی با کندی پیش رفت اما 
امروز پیشــرفت فیزیکــی پروژه مطلوب 

است.

خادمی با بیان اینکه قرار بود همزمان 
با زیر ســازی عملیات روسازی را انجام 
دهیم تــا از برنامه زمانبندی شــده عقب 
نمانیم اظهار داشت: طبق توافقاتی که با قرار 
سازندگی خاتم الانبیاء داشتیم دستگاهای 
ریل گذار مکانیزه به محل منتقل شــدند و 
کارخانه ساخت تراورس در محل احداث 

و ادوات نوسازی تامین شده است .
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره 
بــه تامین ریل مورد نیاز این پروژه از داخل 
کشــور گفت: بخش اول ریل مورد نیاز از 
ذوب آهن اصفهان تامین شده است و اگر 
این مجموعه توانایی تولید داشــته باشد، 
تمــام ریل مورد مصــرف در این پروژه از 

ذوب آهن تامین خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه این پروژه زمانی 
بــه اوج بهره وری می رســد که از طریق 
مشهد به سرخس متصل شــود ادامه داد: 
با ســاخت راه آهن چابهار بــه زاهدان و 
اتصال آن به ســرخس، شرایط برای انتقال 

بــار از بندر چابهار و توزیع آن در کشــور 
مهیا و مطلوب می شود. همچنین می توان 
از همین مســیر به مرز میرجاوه و پاکستان 
متصل شویم که از درآمدهای ترانزیتی این 

مسیر بهره مند خواهیم شد.
خادمــی ادامه داد: با اتمام این پروژه 
انتقال بار به داخل کشــور افغانســتان هم 
ارزانتر تمام می شود چراکه تا به امروز انتقال 
بار از چابهار به افغانســتان از طریق دریا و 
پس از آن جاده است که حمل از مسیر جاده 

قیمت تمام شده کالا را افزایش  می دهد .
وی با اشــاره به هــدف گذاری این 
پروژه برای جابجایی بار و مســافر اظهار 
داشت: در سال اول بهره برداری پیش بینی 
جابجایی یک میلیون مسافر و ۲.۸ میلیون 
تن بار شــده است و در افق این طرح یعنی 
ســال ۱۴۲۰ میزان جابجایی مســافر به ۲ 
میلیون نفر و میزان انتقال بار به ۷.۷ میلیون 

تن بار می رسد.
معاون وزیر راه و شهرسازی درباره 

میزان ســرعت راه آهن زاهدان – چابهار 
گفت: ســرعت برای بخش مســافر ۱۶۰ 
کیلومتــر بر ســاعت و در بخش بار ۱۲۰ 

کیلومتر بر ساعت تعیین شده است.
وی با اشــاره به ریل گذاری مکانیزه 
در این مسیر گفت: رکود ما در ریل گذاری 
مکانیزه در مسیر همدان روزانه ۲.۲ کیلومتر 
بود که هدف ما این اســت این رکود ریل 
گذاری در پروژه راه آهن چابهار – زاهدان 

شکسته شوند.
خادمی تاکید کرد: راه آهن چابهار- 
زاهدان سال ۱۴۰۰ تکمیل و به بهره برداری 

می رسد.

گروه اقتصــادی - عضــو اتاق 
بازرگانــی ایران گفت: در شــرایطی که 
صنعت خودرو با تحریم رو به رو است، 
می توان با همکاری مجموعه  های دانش 
بنیان نسبت به تولید قطعات خاص اقدام 

کرد.
بهنــام نیکفر عضو اتــاق بازرگانی 
ایران درباره استفاده از توان مجموعه های 
دانش بنیــان در صنعت خودرو، تصریح 
کــرد: مجموعه هــای دانش بنیــان در 
بخش هــای مختلف پیشــرفت خوبی 
داشــتند و به واســطه حضــور آن ها در 
اقتصاد، برخی از مشــکلات حوزه تولید 

برطرف شده است.
او افزود: از آنجا که کشور با تحریم 
رو به رو اســت و امــکان واردات برخی 
از قطعات خــودرو وجود ندارد، بهترین 

راهکار این است که از توان مجموعه های 
دانش بنیان فعال در حوزه خودرو استفاده 
کرد. عضو اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: 
شرکت های خودروسازی با اعلام اینکه 
در تولید کدام قطعات می خواهند از توان 
مجموعه های دانش بنیان اســتفاده کنند، 
می توانند به ســمت حل مشکلات تولید 

حرکت کنند.
او با بیان اینکه بخشی از مشکلات 
بازار خــودرو و گرانی رخ داده به جهت 
کاهش تولیــد خودرو و عــدم تجاری 
ســازی خودرو ها )به علت نقص قطعه( 
اســت، گفت: با حضــور مجموعه های 
دانش بنیــان، صنعت خــودرو تقویت 
می شــود و این امکان برای شرکت های 
خودروســازی فراهم خواهد شد تا تیراژ 
خــود را بالا ببرنــد و دیگر خودرویی به 

علت تحریــم و نقص قطعه در پارکینگ 
شرکت های خودروساز باقی نماند.

ایــن فعال اقتصــادی تصریح کرد: 
تولید قطعات "های تک" خودرو با تکیه 
بر توان دانش بنیان ها محقق خواهد شد؛ 
البته شــرکت های قطعه سازی هم در این 
حوزه فعالیت های بزرگــی انجام دادند 
ولی دانش بنیان ها بــه جهت ماهیتی که 
دارند می تواننــد در این زمینه اثرگذاری 

خوبی داشته باشند.
او افزود: پیشــنهاد می کنم که برای 
توســعه همــکاری ها، دفاتر مشــترکی 
و  شــرکت های خودروســازی  بیــن 

مجموعه های دانش بنیان ایجاد شــود تا 
در پی آن بتوان به تولیدی دســت یافت 
که نخســت، مورد نیــاز صنعت خودرو 
باشــد و دوم، هم افزایی بین مجموعه ها 
صورت گیرد. عضو اتاق بازرگانی ایران 
گفــت: همکاری دانــش بنیان ها با قطعه 
ســازان هم از دیگر موضوعاتی است که 
می تــوان دنبال کرد؛ در حال حاضر قطعه 
سازان زیادی در کشور فعالیت می کنند، 
اما به نظر می رسد برای رشد صنعت قطعه 
ســازی و در ادامه خودروسازی باید از 
مجموعه های دانش بنیان بیش از گذشته 

استفاده کرد.

او بیان کرد: اســتفاده از توان دانش 
بنیان ها در صنایع مختلف ضروری است، 
امــا اگر می خواهیــم در صنعت خودرو 
پیشــرفت های مناسبی حاصل شود بهتر 
است که مشارکت با برخی از شرکت های 
خارجی را دنبال کنیم؛ درســت است که 
در شــرایط تحریمی به ســر می بریم، اما 
شــرکت های خودروســازی با مذاکره 
می توانند از توان مهندسی خودروسازان 

و قطعه سازان خارجی استفاده کنند.
نیکفــر گفت: خودروســازان باید 
به ســمتی حرکت کننــد که خودرو ها به 
جهــت کیفیت ارتقاء پیدا کنند، از این رو 

تاکید می کنم که حرکت به ســمت دانش 
بنیان ها تقویت شــود و فضای همکاری 
دو جانبــه و حتــی ســه جانبــه )قطعه 
ســازان- خودروسازان- دانش بنیان ها( 
فراهم شود تا شاهد رونق و رشد صنعت 

خودرو باشیم.

گروه اقتصــادی - رییس کمیته 
بانوان کانون عالی انجمن صنفی کارگری 
زنان، گفت: کرونــا فرصتی فراهم کرده 
تا مشاغل خانگی و فعالیت های مجازی 
که کارشناســان ســال ها تلاش کردند 
برای آنها آئین نامه بنویســند، به صورت 
خودجوش از ســوی مردم انجام شــود 
 و این در واقع دگردیســی مشاغل سنتی 

است.
»ســمیه گلپور« درخصوص شیوع 
کرونــا و تاثیــر آن بر مشــاغل، گفت: 
بســیاری از کارگاه های کوچک و بزرگ 
با شــیوع بیماری کرونا یا به حالت تعلیق 
درآمدند یا تعطیل شــدند و مشــاغل در 
طبقــات پایین تر صدمات بســیاری را 

متحمل شدند.
وی افــزود: دولت تــلاش کرد با 
تســهیلات مختلف همچــون پرداخت 
بیمــه بیکاری و پرداخت تســهیلات به 

کارگاه های آسیب دیده از کرونا، بخشی 
از مشــکلات را برطرف کند اما برخی از 
افراد که بیمــه نبودند و یا اطلاعات آنها 
در جایی ثبت نشــده بود، از این کمک ها 

بهره ای نبردند.
رییــس کمیته بانــوان کانون عالی 
انجمن صنفی کارگری زنان اظهارداشت: 
همچنین در این بین بســیاری از زنان که 
در بخــش خدمــات همچــون هتل ها، 
رســتوران ها و مــواردی از این دســت 
فعالیــت می کردنــد بیکار شــدند، اما 
هزینه های زندگی تعطیلی ندارد و انجام 
برخی مشاغل خانگی کمک بزرگی برای 

این افراد بود.
وی تاکید کرد: باید به فرصت هایی 

که با شــیوع کرونا ایجاد می شــود برای 
عبور از مســائل استفاده کرد، برای نمونه 
با تعطیلی برخی کســب و کارها و توجه 
بــه خرید و فــروش  در فضای مجازی 
گسترش یافته اســت و اقبال به این سو 

هر روز بیشتر می شود.
گلپــور گفــت: در حــال حاضر 
بســیاری از افــراد در خانه بــا رعایت 
پروتکل های بهداشــتی اقــدام به تولید 
ماســک، گان و دیگــر اقلام بهداشــتی 
بــرای مقابله با بیمــاری کرونا کرده و از 
 این طریق مایحتاج زندگی خود را تامین 

می کنند.
وی ادامــه داد: بایــد اقداماتی که 
برای گذار از شرایط کرونا انجام می شود 

کارشناسی شــده باشد و ضروری است 
تا مســوولان تامل بیشتری در این زمینه 

داشته باشند.
وی اظهارداشت: شــیوع بیماری 
کرونا موجب شــد نســبت بــه برخی 
نقص های خود همچون نداشــتن بانک 
جامــع اطلاعات از کارگران رســمی و 
غیررســمی واقف شــویم و در آینده در 
این زمینه اقدامــات موثری انجام دهیم، 
چرا که اگر کارگران نباشــند چرخ های 

تولید نمی چرخد.
این فعال صنفــی گفت: آمار دقیق 
و مشــخصی از نیازمندان جامعه به طور 
مشــخص نداریم. همچنیــن اینکه در 
ســایت وزارت کار چند نفر بیمه هستند 
نمی توانــد آمــار جامع و کاملــی ارائه 
کنــد بنابراین باید فکر اساســی در این 
زمینه اتخاذ شــود تا شــاهد صحنه های 

ناخوشایند نباشیم.

گروه اقتصادی - مدیرکل گمرک 
فرودگاه امام با اشــاره بــه این که عمده 
کالاهــای صادراتی این گمرک شــامل 
زعفران، طلا، فرش، گلیم و دارو می باشد 
گفت: در ۳ ماهه امسال ۱ هزار و ۲۸۴ تن 
کالا به ارزش ۲۳۱ میلیون و ۳۱۸ هزار دلار 
به خارج کشــور صادر شده که از لحاظ 
ارزش، کالاهــای صادراتــی این گمرک 
رشــدی ۱۲۶ درصدی را نسبت به مدت 

مشابه سال قبل داشته است.

صفاری طاهــری مدیرکل گمرک 
فرودگاه امام با اشــاره بــه این که عمده 
کالاهــای صادراتی این گمرک شــامل 
زعفران، طلا، فرش، گلیم و دارو می باشد 
گفت: در ۳ ماهه امسال ۱ هزار و ۲۸۴ تن 
کالا به ارزش ۲۳۱ میلیون و ۳۱۸ هزار دلار 
به خارج کشــور صادر شده که از لحاظ 
ارزش، کالاهــای صادراتــی این گمرک 
رشــدی ۱۲۶ درصدی را نسبت به مدت 

مشابه سال قبل داشته است.

وی همچنین افزود: درآمد این اداره 
کل در ۳ ماهه امســال بــه ۵ هزار و ۸۲۶ 
میلیارد ریال رســید که نســبت به مدت 
مشــابه سال قبل ۲۴ درصد افزایش داشته 

است.
در رویه واردات نیز ۶ هزار و ۳۹۶ تن 

کالا شامل دارو، مواد اولیه دارو، قطعات و 
تجهیزات پزشکی به ارزش ۸۲۴ میلیون و 
۷۶۸ هزار دلار از کشورهای چین، آلمان 
و هند وارد و از طریق این گمرک ترخیص 

شده است.
ایشــان همچنین خاطر نشان کرد: 

در حوزه مسافری گمرک فرودگاه امام با 
توجه به این کــه بزرگ ترین مرز هوایی 
کشور است تعداد ۶۵ هزار و ۵۷ نفر مسافر 
از مرز هوایی این گمرک تردد داشــته اند 
که از این تعداد ۴۶ هزار ۴۹۵ نفر مســافر 
ورودی و ۱۸ هــزار و ۵۶۲ نفــر مســافر 

خروجی داشته ایم که تشریفات گمرکی 
کالای همراه مســافرین را همکاران ما با 
کنترل نامحسول و تجهیزات غیرمزاحم در 

کمترین زمان ممکن انجام داده اند.
صفاری طاهری با اشــاره به فعالیت 
گمرک منطقــه آزاد فــرودگاه امام آن را 

پتانســیلی مثبت در راستای ایجاد اشتغال 
مولــد در کشــور عنوان کــرده و اظهار 
داشتند: در ۳ ماهه امسال از گمرک منطقه 
آزاد فرودگاه امام ۳۰ هزارتن کالا به ارزش 
۳ میلیون و ۹۹۶ هزار دلار وارد و به ســایر 
نقاط کشور ترانزیت شده که امید است این 
گمرک با بهره گیری از تمام ظرفیت و توان 
خود نقش مهمی در جهت رشد اقتصادی 

کشور ایفا نماید.
شایان ذکر اســت مدیرکل گمرک 

فــرودگاه امــام حجــم ورودی کالاها و 
داروهای مقابله بــا کرونا از این اداره کل 
را، از اســفندماه سال گذشــته ۱ هزار و 
۱۵۱ تن اعلام و افزودند: از اســفند سال 
قبل کالاهایی همچون دستگاه ونتیلاتور، 
دستگاه تولید ماسک، کیت های تشخیص 
آزمایشگاهی، دستگاه اسکن حرارتی و... 
در کوتاهترین زمان ممکن از این گمرک 
ترخیص شــده و در اختیار بیمارستان ها 

و سازمان های ذیربط قرار گرفته است.

معاون وزیر راه و شهرسازی :

آغاز ریل گذاری راه آهن چابهار- زاهدان

عضو اتاق بازرگانی ایران:

صنعت خودرو با دانش بنیان  ها تقویت می شود

رییس کمیته بانوان کانون عالی انجمن صنفی کارگری زنان  مطرح کرد:

کرونا، فرصتی برای دگردیسی مشاغل سنتی

بندرچند منظوره خمیر با ۷۰درصد 
پیشرفت فیزیکی به بهره برداری می رسد

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان:

گروه اقتصادی - امسال ۳۰ هزار و ۸۵۶ تن گندم به صورت تضمینی از کشاورزان 
هرمزگانی خریداری شد.ســیروس اسدپور، مدیرتعاون روستایی هرمزگان گفت: یازده 
مرکز خرید در شهرســتان های حاجی آباد، رودان، بندرعباس، میناب و بستک امسال ۳۰ 
هزار و ۸۵۶ تن گندم را به صورت تضمینی از کشــاورزان هرمزگانی خریداری کردند.

اسدپور افزود: هر کیلوگرم گندم به قیمت ۲۵۰۰ تومان از کشاورزان خریداری شده است. 
او با اشــاره به اینکه خرید تضمینی گندم از ابتدای اردیبهشــت ماه و همزمان با برداشت 
محصول آغاز شد، گفت: بیشترین خرید تضمینی گندم با بیش از ۲۶ هزار تن به شهرستان 
حاجی آباد اختصاص دارد. شیرودی، چمران، سیروان و مهرگان ارقام کشت شده گندم در 
مزارع هرمزگان است. ۳۵ درصد از گندم مورد نیاز هرمزگان در داخل استان تولید می شود.

گروه اقتصادی - مدیر شعب بانک کشاورزی در استان هرمزگان از کسب رتبه اول 
بیمه آبزیان کشور توسط بانک کشاورزی استان هرمزگان خبر داد.

جهان نجاتی گفت: در راســتای اجرای بند ث ماده ۳۳ قانون برنامه پنج ساله ششم 
توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور در خصوص اجرای بیمه اجباری دام، طیور 
و آبزیان و با همکاری و هماهنگی بعمل آمده فی مابین مدیریت بانک کشــاورزی استان 
و ادارات کل دامپزشکی و شیلات طرح بیمه اجباری آبزیان از مبادی تولید ) مراکز تکثیر 
( در ســطح اســتان اجرایی شد.  وی ادامه داد: از ابتدای سال ۹۹ تا کنون ۲۸۰ فقره قرارداد 
بیمه آبزیان با پرورش دهندگان این محصول منعقد و ۲۱۸۳ هکتار از مزارع پرورش میگو 
و ماهی در قفس موجود در اســتان تحت پوشش بیمه قرار گرفت و استان هرمزگان رتبه 
اول کشور را در بیمه آبزیان به خود اختصاص داد. نجاتی تصریح کرد: این طرح تا پایان 
مردادماه ادامه دارد و امید اســت در ســال جاری بیش از ۵۰۰۰ هکتار از سطوح زیر کشت 

آبزیان استان تحت پوشش بیمه کشاورزی قرار گیرد.

گروه اقتصادی -درحالیکه رئیس جمهوری و رئیس کل بانک مرکزی بازگشت 
ارزهای صادراتی را در التیام نابه سامانی های بازار ارز موثر می دانند و با صادرکنندگان 
متخلف در این زمینه به وســیله انتشــار اسامی در رســانه ها و تعلیق کارت بازرگانی 
برخورد خواهد شد، رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرده که با هماهنگی بانک مرکزی، 
قــوه قضائیه، وزارت صمت و نهادهای نظارتی، صادرکنندگانی که تاکنون تعهد خود 
را ایفا نکرده اند، در لیســت های ۱۰ نفره بــرای توضیح درمورد نحوه ایفای تعهدات 

خود دعوت می شوند.
بانک مرکزی تا پایان تیرماه به صادرکنندگان فرصت داده تا نسبت به ایفای تعهدات 
ارزی صادراتی ســال ۱۳۹۸ خود اقــدام  کنند و در غیر این صورت، محدودیت های 
مندرج در بسته سیاستی بازگشت ارز حاصل از صادرات و نحوه رفع تعهد ارزی آن، 

برای این دسته از صادرکنندگان اجرا می شود. 
از آنجا که یکی از دلایل افزایش قیمت دلار  و نابه سامانی این بازار در روزهای 
اخیر، عدم بازگشت ارزهای صادراتی دانسته شده، عدم رفع تعهدات ارزی با دو نوع 
واکنش یا برخورد مواجه می شود که اولین مورد از سمت بانک مرکزی در جهت انتشار 
اســامی متخلفان در رسانه ها و دیگری تعلیق دارندگان کارت های بازرگانی است که 

نسبت به ایفای تعهدات ارزی خود تاکنون اقدامی نکرده اند. 
با افزایش مجدد نرخ دلار که در معاملات به مرز ۲۳ هزار تومان نیز رسید، دوباره 
از ســوی مسئولان چه رئیس جمهوری و چه رئیس کل بانک مرکزی برای بازگشت 

ارزهای صادراتی و نقش مهم صادرکنندگان در ارزآوری برای کشور تاکید شد.  
از آنجا که به گفته مسئولان بازگشت ارزهای صادراتی می تواند نابه سامانی ها و 
مشــکل عرضه در بازار ارز را حل کند، همتی در جدیدترین اظهارات خود دوباره به 
صادرکنندگان زمان پایانی رفع تعهدات ارزی که تا پایان تیرماه است را، گوشزد و تاکید 

کرده که این فرصت در دو هفته آتی تمام و به هیچ وجه تمدید نمی شود.
علاوه بر این، این مقام مســئول اعلام کــرده که با هماهنگی بانک مرکزی، قوه 
قضائیــه، وزارت صمت و نهادهای نظارتی، صادر کنندگانی که تاکنون تعهد خود را 
ایفا نکرده اند، در لیست های ۱۰ نفره برای توضیح درمورد نحوه ایفای تعهدات خود 

دعوت می شوند.

خرید بیش از ۳۰ هزار تن گندم از کشاورزان هرمزگانی

مدیر شعب بانک کشاورزی در استان هرمزگان:

استان هرمزگان رتبه اول کشور را در بیمه آبزیان به 
خود اختصاص داد

اتمام فرصت رفع تعهدات ارزی تا ۲ هفته دیگر ؛

برخورد با صادرکنندگان متخلف در بازگشت ارز 
آغاز شد
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مدیرکل گمرک فرودگاه امام خبر داد:

افزایش ۱۲۶ درصدی صادرات گمرک فرودگاه امام در ۳ ماهه سال جاری


